
 

ezcap159 USB 2.0 Video Capture  

Quick Start Guide  

 

This ezcap159 USB 2.0 Video Capture device is intended for use on both Windows OS and Mac OS X. The 

software includes Honestech video capture and editing software VHS to DVD 5.0 SE for Windows OS. 

Mac OS X will require you to capture video by OBS software.  

Please familiarize yourself with the OVERVIEW section, then go to the appropriate WINDOWS or MAC 

install guide before making any connections. Please follow each step carefully. 

Important: If you have any drivers and video capture edit software of other similar device on your 

computer this must be completely uninstalled that came with that product.  

 

BOX CONTENTS 

ezcap159 USB 2.0 Video Capture, Quick Start Guide  

 

DOWNLOAD LINK  

Driver for Windows and Mac: www.ezcap.com/uploads/download/ezcap159driver.zip  

VHS to DVD 5.0 for Windows: www.ezcap.com/uploads/download/vhstodvd50se.zip  

OBS for Mac: https://obsproject.com/download 

 

OVERVIEW 

http://www.ezcap.com/uploads/download/ezcap159driver.zip
http://www.cddownload.top/vhstodvd50se.zip
https://obsproject.com/download


 

 

 

This product has universal connections for optional use of different devices, you will not use all the 

inputs.  

You may require additional RCA / CVBS or S Video cable to connect from your device to the dongle. 

To capture audio, connect the left and right composite RCA / Phono (red and white) to the 

corresponding colour left and right audio outputs of your playback device or camera. Some devices may 

only have one (white) audio output.  

If you are using the round S-Video (black) input, you cannot use composite connections at the same 

time.  

 

USB DONGLE – This connects to an available USB 2.0 high speed port on your computer  

AUDIO INPUTS (red and white) – Use a standard CVBS / RCA cable to connect these left and right audio 

inputs to the left and right audio outputs of your playback device. Be sure to match the red to red (right 

channel), white to white (left channel).  

COMPOSITE ‘VIDEO’ (yellow) – Use a standard composite CVBS / RCA video cable to connect this 



 

input to the composite video output of your playback device.  

(Or) 

S-VIDEO INPUT (black) – Use a standard S-Video cable to connect to the S-Video output of your 

playback device.  

 

WINDOWS                                                                       

1, Install the driver  

Please download the driver firstly: www.ezcap.com/uploads/download/ezcap159driver.zip, and open 

the folder of drivers for win, then double click ezcap USB video Setup _20191121_14-49 to start to 

install drivers. Follow the Next prompts then click Finish to end the driver installation.  

Connect the ezcap159 USB 2.0 Video Capture device to a free USB 2.0 port on your computer. Select the 

option “Install the software automatically” and click “Next”. When “Completing the Found New 

Hardware Wizard”, window appears click the “Finish” button to complete the driver installation.  

 

2, Install the software  

Please download the VHS to DVD software for Windows: 

www.ezcap.com/uploads/download/vhstodvd50se.zip, and double click Setup.exe to start to install VHS 

to DVD software.  

When asked to enter a Product Key, enter the code which can be found the software sticker on the 

manual.  

 

3, Using the Software 

http://www.ezcap.com/uploads/download/ezcap159driver.zip
http://www.cddownload.top/vhstodvd50se.zip


 

1, Open honestech VHS to DVD 5.0 SE. You can find the software by double clicking the shortcut icon 

on your computer’s Desktop.  

2, Capture Settings: Click the drop-down box next to Video Device and select ezcap USB video capture 

from the list.  

3, Click Settings next to Video Device: ezcap USB video device and select Composite Video or 

S-Video from the list according to your device connection.  

4, Click the drop-down box next to Audio Device, and select Line (ezcap USB audio) from the list. 

5, Click the drop-down box next to TV/Video Standard, and choose – PAL (for EU) or NTSC (for US, 

Japan).  

6, Click the drop-down box next to Recording Resolution and choose 720 X 576 or other preference.  

7, Click Change next to the Save Location: and select where you want to save your captured video to.  

8, Click the drop-down box next to Capture Format, and choose MPEG-2 file (25GB) or other 

preference.  

9, Click the drop-down box next to Quality, and choose Best or other preference 

Click OK in the bottom of window to finish the capture settings. 

10, Play your video source (connected to Video Capture device), and click the red Record button to start 

recording, click the Stop button to finish recording. Click on the Camera icon to take images. 

11, Click EDIT tab in the screen. The captured videos will be listed in the right pane of the main window. 

Here you can choose the video and various effects to edit your video according to your needs.  

12, Click the BURN tab, here you can Create the chapter points, select theme … to burn your DVD. 

Click the Settings icon to set the disc according to requirements.  

13, To learn more about the software’s features, click on the? in the upper right corner and select User 



 

Guide.  

 

MAC                                                                          

1, Install hardware installation  

Please download the driver firstly: www.ezcap.com/uploads/download/ezcap159driver.zip, and open the 

folder of drivers for mac, then double click EB1A_5126_v22.308.14_ezcap.pkg to start to install drivers. 

Follow the Next prompts then click Finish to end the driver installation. 

Connect ezcap159 USB 2.0 Video Capture to a USB 2.0 port on your computer, the hardware should be 

auto installed to your computer.  

Click on the Apple LOGO – About this Mac – More info – Hardware – USB, ezcap USB audio should be 

seen in the list to indicate the driver has installed correctly.  

 

2, OBS for Mac 

Please download OBS mac version: https://obsproject.com/download, and install it on your Mac.  

1, Click on the Apple LOGO – System Preferences – Sound – Select a device for sound input, then 

select ezcap USB audio 

2, Open OBS: Applications – OBS   

3, Click icon +under Sources window, and select Video Capture Device. Click OK in the new pop-up 

window. Then please click Device and select ezcap USB video device.  

4, You can click Preset to select one resolution, then click OK.  

5, Click on the video screen, and then you can adjust the size of the video screen in the software window.  

6, Please click Setting icon of Audio Mixer panel, in the Mic/Aux column, click Audio Mornitoring and 

http://www.ezcap.com/uploads/download/ezcap159driver.zip
https://obsproject.com/download


 

select Monitor and Output. 

7, Click Settings of OBS panel, and click Video. Then you can set base resolution, output resolution and 

FPS values according to your needs. 

8, After setting, click Ok, then simply click Start Recording to start recording video, and click Stop 

Recording to stop recording. 

9, OBS automatically saves your captured videos as .mp4 files. 

10, You can click the help at the top of the OBS, and learn more about OBS.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ezcap159 USB 2.0 视频采集棒 



 

使用说明书 

 

ezcap159 USB 2.0 视频采集棒适用于 Windows 操作系统和 Mac OS X。该软件包括适用于 Windows 操作系

统的 Honestech 视频采集和编辑软件 VHS to DVD 5.0 SE。Mac OS X 将要求您使用 OBS 捕捉视频。 

请熟悉概述部分，然后在进行任何连接之前先参看相应的 WINDOWS 或 MAC 安装指南。请仔细遵循每一步。 

重要提示：如果您的电脑上有安装任何其它同类设备的驱动或视频采集编辑软件，则建议先完全卸载这些软件。 

 

包装内容 

ezcap 159 USB 2.0 视频采集棒，使用说明书  

 

下载链接 

适用于 Windows 和 Mac 的驱动程序：www.ezcap.com.cn/uploads/download/ezcap159driver.zip  

适用于 Windows 的 VHS to DVD 5.0 SE：www.ezcap.com.cn/uploads/download/vhstodvd50se.zip  

适用于 Mac 的 OBS：https://obsproject.com/download  

 

概述 

http://www.ezcap.com.cn/uploads/download/ezcap159driver.zip
http://www.ezcap.com.cn/uploads/download/vhstodvd50se.zip
https://obsproject.com/download


 

  

 

本产品具有通用连接，可供选择使用不同的设备，您不需要使用所有输入方式。 

您可能需要额外的莲花头 RCA 复合视频连接线或 S-Video 视频连接线才能将您的设备连接到视频设备。 

要捕获音频，请将左右声道莲花头插孔（红色和白色）连接到播放设备的相应颜色左右音频输出。某些设备可能只

有一个（白色）音频输出。 

如果您使用 S-Video（黑色）输入，则不能同时使用复合视频（黄色）连接。 

USB 接头 – 连接到计算机上可用的 USB 端口。 

音频输入（红色和白色）– 使用标准 RCA 莲花头连接线将左右音频输入连接到播放设备的左右音频输出。一定要

匹配红色到红色（右通道），白色到白色（左通道）。 

复合视频 CVBS 输入（黄色）– 使用标准复合视频 RCA 莲花头连接线将此输入连接到播放设备的复合视频输出。 

S-VIDEO 输入（黑色）– 使用标准 S-Video 连接线连接到播放设备的 S-Video 输出。 

 

Windows 系统 

1、安装驱动 

在 将  ezcap159 采 集 棒 连 接 到 您 的 计 算 机 之 前 ， 请 先 下 载 驱 动 程 序 ：



 

www.ezcap.com.cn/uploads/download/ezcap159driver.zip，打开 drivers for win 文件夹，并双击 ezcap USB 

video Setup _20191121_14-49 开始安装驱动。点击下一步等提示并点击完成结束驱动安装。 

将 ezcap159 采集棒连接到计算机上的空闲 USB 2.0 端口。并根据弹出的提示单击下一步等。当完成找到新硬

件向导出现窗口时，单击完成按钮完成设备驱动程序安装。 

 

2、安装软件 

请下载 VHS to DVD 软件：www.ezcap.com.cn/uploads/download/vhstodvd50se.zip， 然后打开并双击

Setup.exe 开始安装 VHS to DVD 软件。 

当要求输入产品密钥时，输入 说明书上粘贴的软件贴纸上的序列号。 

 

3、使用软件 

1、打开 Honestech VHS to DVD 5.0 SE。您可以通过双击计算机桌面上的快捷方式图标找到该软件。 

2、采集设置：点击 Video Device 旁边的下拉框，从列表中选择 ezcap USB video device 

3、单击 Video Device 旁边的设置：ezcap USB video device，然后根据您的设备连接从列表中选择 Composite 

Video 或 S-Video。 

4、点击 Audio Device 旁边的下拉框，从列表中选择线路（ezcap USB audio）。 

5、点击 TV/Video Standard 旁边的下拉框，选择 – PAL。 

6、单击 Recording Resolution 旁边的下拉框，然后选择 720 X 576 或其他选项。 

7，单击 Save Location 旁边的 Change：并选择要将捕获的视频保存位置。 

8、单击 Capture Format 旁边的下拉框，然后选择 MPEG-2 file (25GB) 或其他选项。 

9、点击 Quality 旁边的下拉框，选择 Best 或其他。 

单击窗口底部的 OK 以完成捕获设置。 

http://www.ezcap.com.cn/uploads/download/ezcap159driver.zip
http://www.ezcap.com.cn/uploads/download/vhstodvd50se.zip


 

10、播放您的视频源（连接到视频采集设备），点击红色 Record 按钮开始录制，点击 Stop 按钮完成录制。单击

Camera 图标拍摄图像。 

11、点击画面中的 EDIT 选项卡。捕获的视频将列在主窗口的右窗格中。在这里，您可以根据需要选择视频和各种

效果来编辑视频。 

12、点击 BURN 选项卡，在这里你可以创建章节点，选择主题……来刻录您的 DVD。单击 Settings 图标以根据

要求设置光盘。 

13、要了解软件的更多功能，请点击 ？并选择用户指南。 

 

MAC 系统 

1、安装硬件 

请先下载驱动程序：www.ezcap.com.cn/uploads/download/ezcap159driver.zip，打开 drivers for mac 文件

夹，并双击 EB1A_5126_v22.308.14_ezcap.pkg 开始安装驱动。点击继续等提示并点击安装成功结束驱动安装。 

将 ezcap159 视频采集棒 连接到您计算机上的 USB 2.0 端口，硬件应该会自动安装到您的计算机上。 

点击苹果标志 - 关于本机 - 更多信息 - 硬件 - USB，列表中应出现 ezcap USB audio，表示驱动已正确安装。 

 

2、使用 OBS  

请下载 OBS MAC 版本：https://obsproject.com/download，并安装到您的 Mac 电脑。 

1，点击苹果标志 - 系统偏好设置 - 声音 – 输入 – 选择声音输入设备，然后选择 ezcap USB audio 

2、开启 OBS。您可以通过应用程序找到该软件- OBS 

3、点击来源窗口下的+图标，选择视频采集设备。在新的弹出窗口中单击确定。然后请点击设备并选择 ezcap USB 

video device 

4、您可以点击预设选择一种分辨率，然后点击确定。 

http://www.ezcap.com.cn/uploads/download/ezcap159driver.zip
https://obsproject.com/download


 

5、点击视频画面，然后你可以在软件窗口中调整视频画面的大小。 

6, 请单击混音器界面左下角的设置图标，在新的弹出窗口中，在麦克风/Aux 这一栏，单击音频监听，然后选择

监听并输出 

7、点击 OBS 面板的设置，点击视频。然后您可以根据需要设置基础分辨率、输出分辨率和 FPS 值。 

8、设置好后点击确定，然后点击开始录制开始录制视频，点击停止录制停止录制视频。 

9、OBS 自动将您录制的视频保存为.mp4 文件。 

10、您可以点击 OBS 顶部的帮助，了解更多关于 OBS 的信息。 
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